

## Dagsorden skolebestyrelsesmøde Ringsted, den 11.april 2024

Tirsdag den 16. marts kl. 18.00-20.00 på kontoret

Formøde for forældredelen kl. 17.30 – her kan der dukke interesserede kommende bestyrelsesmedlemmer op

Afbud fra: Ingen.

|                          |  |
|--------------------------|--|
| <b>Kl.17.30-18.00</b>    | <b>Formøde forældre</b>  |
| <b>Punkt 1</b>           | <b>Godkendelse af referat og dagsorden</b>   |
| <i>Punktet vedrører:</i> | Godkendelse af dagsorden til dagens møde.  |
| <i>Indstilling:</i>      | Godkendelse.   |
| <i>Referat:</i>          | Godkendt   |
| <b>Punkt 2</b>           | <b>Den gode historie</b>   |
| <i>Punktet vedrører:</i> | Den gode fortælling fra skolen. Alle byder ind.  |
| <i>Indstilling:</i>      |  |
| <i>Referat:</i>          | Elever taler godt om Valde<br>Cafeaften for 0.kl. - nyt initiativ.<br>5. og 6.kl. vandt konkurrence v. kommunens Naturfagsfestival<br>Kloaksystemet under Valde undersøges nu - varigheden er forventeligt 4 uger.<br>Politiske/kommunale planer om en Ny Valdemarskolen som en erstatning for og på en anden lokation end den nuværende Valdemarskolen.<br>85 spirebørn starter i det nye skoleår. Stor søgning til Valde, større søgning end pladser.  |
| <b>Punkt 3</b>           | <b>Meddelelser fra ledelsen</b>  |
| <i>Punktet vedrører:</i> | Personalesituationen<br>Fagfordelingen<br>Forældremøde for spirerne – skolebestyrelsesrepræsentant?<br>Vores børn her næsten halvejs i processen   |
| <i>Indstilling</i>       | Orientering og drøftelse   |
| <i>Referat:</i>          | Forældremøde for Spirerne - 25. april fra 17-18 (5 min.) Birger vil gerne komme og kommer til slut i mødet.<br><br>Personalesituationen:<br>-Lærer på 1. årgang går på barsel. - der søges en vikar for hende (læreruddannet).<br>-Afskediget 2 (skoledelen). Den ene kan blive i stedet for lærer, som har sagt op.<br>-Lærer på 1. årgang har sagt op. Der er lagt en plan med egne medarbejdere (1 lærer og 1 fast vikar) for at dække timerne.<br><br>Ift vikarer har skolen erfaring med brug af egne pædagoger. Skolen gør det, men udfordres af økonomi og overarbejdsbetaling. Der ligger i forvejen pædagogtimer i skoledelen. Men ledelsen er enige i at det er en god ide.<br><br>Fagfordeling:<br><br>Visuelt overblik for lærerne - puslespillet går i gang. Kompetencedækning på 91,6 på Valdemarskolen ift. 78,5 % på kommuneplan (86,6% på landsplan). |

|                          |   |
|--------------------------|---|
|                          | <p>Vores børn:<br/>Skolen er halvvejs i processen (ift. de samlede 2 år, - 0.-2.kl). Jette gennemgik PP over samarbejdet med Professionshøjskolen Absalon. Evaluering i indskolingen. Mellemtrinnet går i gang efter sommerferien. Gode erfaringer ind til videre. Det opleves at forløbet giver et kvalitets - praksisløft.</p> <p>På næste skolebestyrelsesmøde drøftes visionerne for skolen (Forældreperspektiver) - ud fra Varieret skoledag, Personlig, social og faglig-læring, Dannelse og det enkelte barn, Fællesskaber, Samlet skoledag. Skolebestyrelsen tænker tanker inden næste møde.</p>  |
| <b>Punkt 4</b>           | <b>Meddelelser/spørgsmål fra bestyrelsen</b>  |
| <i>Punktet vedrører:</i> | <p>Årshjul og Valdepejcen – det videre arbejde<br/>Stafet for livet – arbejdsopgaver etc.<br/>Vi skal drøfte om der skal laves en bestyrelses sommerfest – evt. kombineret med årsberetning.</p>  |
| <i>Indstilling:</i>      |   |
| <i>Referat:</i>          | <p>Stafet for livet:<br/>Bo orienterede om den foreløbige planlægning. Der er nogle uafklarede spørgsmål, f.eks. om vi som skole må modtage penge og donationer . F.eks. hvis vi laver en bod (fx hvor børnene sælger noget de har lavet), laver mad og tager et beløb for det (for at dække udgifter). Man må gerne modtage gaver (ikke penge). Man må gerne overnatte i gymnastiksalen.</p> <p>Ledelsen orienterer på pædagogisk rådsmøde om, at Valdemarskolen støtter op om arrangementet. Der skal information ud om arrangementet på Aula snarest.</p> <p>Bestyrelses-sommerfest: 28. maj.<br/>For hele skolen, kombineret med årsberetning. Bestyrelsen står for planlægningen.<br/>28. maj. Irene er primær tovholder på arrangementet og involverer resten af SB.<br/>Skoleforum 29. maj -<br/>Dialogmøde om skoleudviklingssamtaler: 22 maj - 1 fra SB. Nyt forum.<br/>Hvem deltager fra SB i de to møder?</p> <p>Der blev fra bestyrelsens side spurgt ind til legepatrulje og udetid. Kasper, leder i SFO afklarede hvordan det fungerer og administreres.</p> <p>Kontaktforældre-folderen:<br/>Forældre til barn i 0.kl, som er kommunikationsperson, har fået opgaven med at komme med input til folderen. Det afventer vi.</p> <p>Videoer om bestyrelsesarbejdet som kan præsenteres på forældremøder vil vi gerne lave .<br/>Nurcan taler med forældrereren fra 0.kl om opgaven og om hun vil deltage i opgaven,</p> <p>Arbejdet med skolens principper (opdatering og revidering): Sabrina og Birger påbegynder arbejdet og tager dem fra en ende af. De involverer resten af bestyrelsen efter behov.</p> |

|                          |  |
|--------------------------|--|
|                          | Anja skriver ud til alle kontaktpædagoger og orienterer dem om at der er 1 KF møde om året og det næste bliver 30.9. hvor Absalon kommer og fortæller om Vores Børn. Der flettes også info ind om Sommerfesten d. 28.5. og om nogle KFERe har lyst til at være med til at arrangere og/eller spørge forældregrupperne.   |
| <b>Punkt 5</b>           | <b>Skolebestyrelsesvalg</b>  |
| <i>Punktet vedrører:</i> | Status og proces – der er pt. 6 interesserede  |
| <i>Indstilling:</i>      |  |
| <i>Referat:</i>          | Der er 6 kandidater. Der er 4 i bestyrelsen der stopper. Heraf 4 kommende forældre. Der vælges evt. 2 suppleanter ud af de 6 kandidater. Nicholas skriver til dem og orienterer om at vi skal bruge 4 faste medlemmer og 2 suppleanter.  |
| <b>Punkt 6</b>           | <b>Retningslinjer og principper</b>  |
| <i>Punktet vedrører:</i> | Der blev ved sidste møde snakket om dette. Hvad er hvad og hvad skal være tilgængeligt hvor?   |
| <i>Indstilling:</i>      |  |
| <i>Referat:</i>          |  |
| <b>Punkt 7</b>           | <b>SFO</b>   |
| <i>Punktet vedrører:</i> | Bl.a. opsyn og tilsyn.   |
| <i>Indstilling:</i>      |  |
| <i>Referat:</i>          | <p>Der er blevet spurgt ind til opsyn med børnene på ruten fra Valdemarskolen til Opalen. Der er lagt en plan for ledsagelse af børnene fra skolens side de første 4-6 uger. Børnene går gennem Anlægget, følges altid - også efter de første 4- 6 uger - med nogen (andre elever i grupper). Det laver skolen aftaler omkring. Duksearbejdet kan måske ligge på et andet tidspunkt, så ingen behøver vente på duksen.</p> <p>Der blev fra SBs side spurgt ind til ressourceforbruget hvis pædagoger skal følge børnene (udover de første 4- 6 uger). Der er nogle logistiske og ressourcemæssige udfordringer i det.</p> <p>Det kunne være ok at synliggøre skolens procedure ift. opsyn overfor forældrene for at skabe tryghed. Skolens ledelse tænker i øvrigt over om de kan gøre noget for at skabe yderligere tryghed og sikkerhed for børn og forældre.</p> <p>Fra og med 4.kl. er der ikke længere tilsynspligt med børnene.</p> <p>T/B - efter sommerferien:</p> |
| <b>Punkt 8</b>           | <b>Eventuelt</b>   |
| <i>Punktet vedrører:</i> |  |
| <i>Indstilling:</i>      |  |
| <i>Referat</i>           | Biler der for nyligt er blevet smadret på parkeringsområdet på skolen - af elever på Valdemarskolen. Ville bestyrelsen gerne have været orienteret om.   |

**Punkter til næste møde:**

Drøftelse af de 5 nøglepunkter i arbejdet med Vores børn.

Tilbage melding fra Nicholas og UMV. [www.vierumr.dk](http://www.vierumr.dk)